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Protokół Nr XLVI/18 

z XLVI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 22 czerwca 2018 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja o godzinie 13:00 otworzył  

XLVI sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy. Powitał radnych i gości. 

Następnie oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  

14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Radny nieobecny: Grzegorz Bruski. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Przewodniczący Rady 

Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak, Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś, Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor 

Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor 

Centrum Administracyjno-Finansowego w Łobżenicy Marek Połczyński, Pełnomocnik 

Burmistrza Łobżenicy ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Profilaktyki 

Uzależnień Iwona Matejczyk-Obremska, Radca Prawny Katarzyna Paczyńska, Kierownik 

Posterunku Policji w Łobżenicy Rafał Kozłowski, sołtysi, mieszkańcy oraz przedstawiciele 

prasy lokalnej.     

 

Zaproszenie na sesję, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-4 do protokołu. 

 

Ad. 2 Porządek obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że radni otrzymali porządek obrad XLVI sesji Rady Miejskiej.  

Następnie odczytał wniosek Burmistrza Łobżenicy o wprowadzenie do porządku obrad 

następujących punktów: 
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- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P w m. 

Ferdynandowo”, 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1052P na odcinku Górka 

Klasztorna - Wiktorówko - Etap II”, 

- podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na 

pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy 

Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie wprowadzenie do 

porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze 

powiatowej nr 1202P w m. Ferdynandowo” (punkt dwudziesty). 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację zadania 

pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1052P na odcinku Górka Klasztorna - 

Wiktorówko - Etap II” (punkt dwudziesty pierwszy). 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na pokrycie udziałów 

w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Łobżenica - Zakład 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. (punkt dwudziesty drugi). 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Odczytał wniosek Burmistrza Łobżenicy o wycofanie z porządku obrad punktu osiemnastego 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach, przedszkolach prowadzonych przez Gminę Łobżenica.  

Następnie poddał pod głosowanie wycofanie z porządku obrad punktu osiemnastego. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Wnioski Burmistrza Łobżenicy dotyczące zmiany porządku obrad stanowią załączniki nr 5  

i 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia uchwały  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Łobżenicy (punkt dwudziesty trzeci). 

Poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę porządku 

obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z wprowadzonymi 

zmianami. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła zmieniony porządek 

obrad: 
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1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2017 rok.  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na 

dzień 31 grudnia 2017 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy.  

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej 

wykonania budżetu Gminy za 2017 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2017 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały.  

8. Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej 

w Łobżenicy.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

o dzierżawę gruntu na okres 3 lat.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów na najem 

lokali użytkowych.  
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12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia 

Miasta i Gminy Łobżenica w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na lata 

2017-2032”.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Łobżenica.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Łobżenica.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek, 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42  

ust. 3 Karty Nauczyciela w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę 

Łobżenica.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2018-2034.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 

rok.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P w m. 

Ferdynandowo”.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1052P na 

odcinku Górka Klasztorna - Wiktorówko - Etap II”.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na 

pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. 

z o.o.  

23. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Łobżenicy.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Łobżenicy.  

25. Interpelacje, zapytania radnych. 



 6 

26. Wolne głosy i wnioski. 

27. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii protokołu z ostatniej sesji Rady 

Miejskiej.  

  

Radni nie wnieśli uwag.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XLV/18 z sesji w dniu 30 maja 2018 r. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół  

Nr XLV/18 z sesji w dniu 30 maja 2018 r. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności  

w okresie międzysesyjnym (załącznik nr 7 do protokołu). Zapytał, czy Pan Burmistrz 

chciałby je uzupełnić. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że Sejmik Województwa Wielkopolskiego podjął uchwałę w sprawie przyznania 

pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego w konkursie „Pięknieje 

Wielkopolska Wieś”. Powiedział, że sołectwo Wiktorówko otrzymało 23 tys. zł, a sołectwo 

Kościerzyn Mały 21 tys. zł. Środki te zostaną przeznaczone na rozbudowę infrastruktury 

rekreacyjno-sportowej. 

Poinformował, że Gmina Łobżenica, jako jedyna z Powiatu Pilskiego, otrzymała 

dofinansowanie w wysokości 50 tys. zł z Ministerstwa Sportu i Turystyki na powstanie 

dwóch Otwartych Stref Aktywności: na Osiedlu Słonecznym oraz na nabrzeżu Łobżonki.  
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Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że w związku z długotrwałą suszą zostało wystosowane pismo 

do Wojewody Wielkopolskiego. Na dzień dzisiejszy wpłynęło ponad 100 wniosków  

o oszacowanie strat. Dodał: „Wzmocniliśmy również stanowisko Pana Piotra Andersohna  

o jedną osobę na dwanaście miesięcy do pomocy, bo nie jest w stanie jedna osoba tych 

wniosków wszystkich weryfikować”. 

Następnie Pan Burmistrz poinformował o spotkaniu z Panem Wicestarostą oraz Dyrektorem 

Powiatowego Zarządu Dróg. Powiedział, że Powiat Pilski wyasygnował dodatkowe środki na 

drogi powiatowe i chodniki. Na Gminę Łobżenica przypadła kwota 280 tys. zł. Oznajmił: 

„Ustaliliśmy, już w porozumieniu również z radnymi, że będzie kontynuacja nakładki drogi  

z Dębna do Dziunina, dalej z Dźwierszna Małego do Witrogoszczy, nakładka we wsi Topola 

oraz budowa chodnika Ferdynandowo i drugi etap Górka Klasztorna”.  

Burmistrz Łobżenicy poinformował o podpisaniu w miniony weekend umowy partnerskiej  

z Gminą Wleń, położoną na Dolnym Śląsku. Kontakty pomiędzy Gminami Łobżenica i Wleń 

zostały nawiązane dwa lata temu. Powiedział, że delegacja władz Gminy wraz  

z Towarzystwem Miłośników Łobżenicy oraz zespołem „Błękit Krajny” została zaproszona 

na jarmark średniowieczny do Wlenia. Stwierdził: „Świetnie się tam zaprezentowaliśmy, 

podpisaliśmy umowę partnerską, myślę, że z dużą korzyścią dla mieszkańców naszej gminy,  

a szczególnie dla młodzieży”.  

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło 

się spotkanie dotyczące rozbudowy infrastruktury gazowej na terenie Gminy Łobżenica. 

Oznajmił, że impulsem do spotkania były zapytania mieszkańców Luchowa, czy jest możliwa 

rozbudowa instalacji gazowniczej. Powiedział: „Otrzymaliśmy około 80 deklaracji od 

mieszkańców, że są zainteresowani, w tym również Dom Pomocy Społecznej w Chlebnie. 

Oczywiście gazownictwo jest zainteresowane rozbudową, ale to musi mieć uzasadnienie 

ekonomiczne”. Poza tym jest aspekt techniczny. 

Kontynuował: „Rozbudowa to jest okres około 3-4 lat, tak nam wczoraj powiedziano. (...)  

W aspekcie wczorajszego spotkania pomyśleliśmy w ogóle o rozbudowie sieci, przede 

wszystkim o tereny przyległe, domostwa przyległe do miasta. Myślimy tu również o Ratajach, 

o Kościerzynie Małym, ponieważ są rozważane dwie możliwości rozbudowy. Pierwsza to jest 

przez miasto, co nie bardzo jest do zaakceptowania, no bo trzeba by kopać ulice. Druga 

możliwość jest przez Kościerzyn Mały, mniej więcej tym terenem, którym miałaby pójść 

obwodnica”. Obydwie opcje są porównywalne finansowo: około 1,5 mln zł.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział, że czekamy na „konkretną ofertę ze strony 

PGNiG, co musielibyśmy zrobić”. Przypomniał, że ostatnio została podjęta uchwała  
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w sprawie opłat za zajęcie pasa drogowego. Stwierdził: „Tam mamy 180 zł za m2. To 

wyklucza właśnie tą ocenę pozytywną ekonomiczną”. W związku z tym zaszłaby potrzeba 

dokonania zmiany powyższej uchwały. Dodał, że „na ten temat będziemy dyskutowali”. 

Włodarz Gminy poinformował również, że w dniu wczorajszym osiemnastu uczniów 

otrzymało nagrody Burmistrza. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię wniosku o oszacowanie strat w wyniku suszy. Zwrócił uwagę na to, że  

w gminie Wyrzysk rolnik musi wypełnić wniosek liczący trzy strony, a w gminie Łobżenica 

wniosek składający się z dziesięciu stron. Dodał, że mieszkańcy mają również problemy  

z wypełnieniem tego druku. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, że sprawdzi powyższą kwestię.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania Burmistrza 

Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie  

Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Ad. 5 Wystąpienia zaproszonych gości  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Przedstawił informację na temat ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile. Oznajmił, że pierwszy 

punkt obrad dotyczył sytuacji finansowej szpitala powiatowego w Wyrzysku za 2017 rok. 

Powiedział, że jednostka ta wykazała stratę w wysokości ponad 900 tys. zł. Poinformował: 

„Podyktowane to było głównie tym, iż prawie pół miliona złotych były to inwestycje  

w szpitalu, a kolejne to iż szpital musiał dołożyć pracownikom do wynagrodzeń blisko pół 
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miliona złotych w roku ubiegłym stosownie do wszystkich ustaleń poprzednich związanych  

z protestami, z działaniami ministerstwa i stąd taka wielkość straty a nie inna”. 

Pan Przewodniczący Kazimierz Wasiak oznajmił, że drugim punktem sesji były zmiany  

w budżecie Powiatu Pilskiego. Powiedział, że nie udało się przystąpić do realizacji remontu 

drogi powiatowej na odcinku Śmiłowo-Kaczory. Poinformował, że środki po stronie gminy  

i powiatu to kwota ponad 3 mln zł. Drugie tyle miało być dofinansowania z Urzędu 

Marszałkowskiego. Kwota 6 mln zł okazała się jednak niewystarczająca. W pierwszym 

przetargu najniższa oferta wyniosła 6,5 mln zł, a w kolejnym ponad 8 mln zł. Oznajmił: „Siłą 

rzeczy nie mając na dołożenie 2 mln zł musieliśmy się z tego wycofać. Zostawiliśmy  

1,5 mln zł na realizację najgorszego odcinka we własnym zakresie. (...) Resztę 

rozdysponowaliśmy na inne cele”. Przewodniczący Rady Powiatu dodał, że milion złotych 

został przeznaczony na drogi. Pół miliona złotych pozostało w rezerwie ogólnej. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Dostrzegł potrzebę przycięcia gałęzi drzew na drodze powiatowej z Dziunina w kierunku 

Witosławia. 

 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2017 rok 

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na dzień  

31 grudnia 2017 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały. 

 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali materiały. Dodał, że były one omawiane na posiedzeniach 

Komisji Rady Miejskiej. 
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Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2017 rok wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego oraz sprawozdanie finansowe stanowią załączniki nr 8 i 9 do protokołu. 

 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 

Łobżenica za rok 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. 

Oznajmił, że Przewodniczącą Składu Orzekającego jest Pani Marzena Węckowicz,  

a członkami Panie Janina Kotlińska oraz Halina Kurjan. Powiedział, że opinia jest pozytywna. 

Dodał, że zawiera ona oczywiście uzasadnienie. 

 

Kopia Uchwały Nr SO.0954/38/13/Pi/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 27 kwietnia 2018  r. w sprawie opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2017 wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki i objaśnieniami stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy za 2017 rok, informacji o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania 

finansowego. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na wczorajszym posiedzeniu 

dokonała analizy powyższych dokumentów. 

Poinformował, że uchwalony na 2017 rok budżet Gminy był wielokrotnie zmieniany: 

dziesięciokrotnie przez Radę Miejską oraz szesnastokrotnie przez Burmistrza Łobżenicy. 

Stwierdził: „Głównie to zmiany kwot dotacji, wprowadzenie nowych źródeł dochodów jak 

również kwestie związane z przeniesieniem środków oraz ze sposobem realizacji określonych 

w budżecie zadań”.  
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Radny Edward Starszak oznajmił, że dochody budżetowe w 2017 r. zostały wykonane  

w wysokości 39 mln 817 tys. zł, co stanowi 97,49% planu. 

Powiedział, że główne źródła dochodów to dotacje, subwencje, udziały w podatkach od osób 

fizycznych oraz udziały w podatkach PIT i CIT. Oznajmił: „Podatek od osób fizycznych, 

podatek od środków transportowych, nieruchomości, rolny - widoczny jest wzrost poziomu 

jego realizacji”. 

Poinformował, że wielkość zaległości podatkowych na koniec 2017 r. wyniosła 546 tys. zł   

(w porównaniu z 2016 r. kwota ta zmniejszyła się o 58 tys. zł). Biorąc pod uwagę należne 

odsetki w wysokości 408 tys. zł do budżetu powinna wpłynąć kwota 954 tys. zł. 

Kontynuował: „Ponadto Gmina odprowadzała należności z tytułu zaliczek alimentacyjnych, 

gdzie w egzekucji komorniczej pozostała kwota 872 tys. zł”. Pozostałe należności 

niewymagalne to kwota 576 tys. zł. 

Radny Edward Starszak powiedział: „Według informacji przekazanej Komisji bieżąco 

podejmowane są działania windykacyjne i spowodowały one właśnie spadek zaległości. 

Polityka rozpatrywania wniosków i stosowania umorzeń jest ukierunkowana na 

diagnozowanie okoliczności, a podjęcie decyzji umarzającej jest wynikiem trudnej sytuacji 

osobistej i życiowej podatnika”. W 2017 r. Pan Burmistrz umorzył podatki na kwotę 12  

tys. zł. Wykorzystywane są wszystkie możliwości i sposoby windykacji, w tym 

zabezpieczenie hipoteczne wierzytelności. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że 

wydatki bieżące nie powinny przekraczać dochodów. 

Oznajmił, że w 2017 r. wydatki budżetowe zostały wykonane w wysokości 42 mln 651 tys. zł, 

co stanowi 93,00% planu. Wydatki bieżące zostały zrealizowane w 95,81%. Stwierdził: 

„Poziom wydatków bieżących nie budzi zastrzeżeń Komisji. Zadania zaplanowane  

w budżecie zostały zrealizowane zgodnie z zapisami planu”.  

Poinformował, że w budżecie Gminy na 2017 rok, po dokonanych zmianach, na zadania 

majątkowe przeznaczono kwotę 7 mln 195 tys. zł. Wydatki te zostały zrealizowane  

w wysokości 5 mln 606 tys. zł, co stanowi 77,93% planu. Łącznie realizowano 39 tytułów 

inwestycyjnych. Na zadania drogowe wydano kwotę 5 mln 112 tys. zł. Radny Edward 

Starszak powiedział: „Myśmy jako Komisja właśnie zwrócili na to uwagę, że pomimo tak 

dużych nakładów, niespotykanych w przeszłości, tak wiele jeszcze spraw do wykonania 

zostało na drogach, czego mieliśmy też i przykład w okresie trudnej pogody”.   

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przedstawił najważniejsze 

inwestycje zrealizowane w 2017 r.: 
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1) Zadanie realizowane wspólnie z Powiatem Pilskim - budowa chodnika w Witrogoszczy. 

Kosz tego zadania to 169 tys. zł. 

2) Zadania realizowane na drogach gminnych: 

- przebudowa drogi Łobżenica-Kruszki 3 mln 263 tys. zł, 

- przebudowa ul. Rzemieślniczej 328 tys. zł, 

- budowa parkingu za ośrodkiem zdrowia w Łobżenicy 209 tys. zł, 

- przebudowa dróg w miejscowościach Trzeboń, Liszkowo, Topola, Dźwierszno Wielkie, 

Kościerzyn Mały, Luchowo, Chlebno, Kruszki, Piesno, Witrogoszcz-Kolonia, Witrogoszcz - 

łączne nakłady to kwota 1 mln 40 tys. zł.  

3) Zadania z zakresu ochrony środowiska: 

- przebudowa kolektora sanitarnego w Kościerzynie Małym 87 tys. zł, 

- wydatki związane z przygotowaniem do modernizacji oczyszczalni ścieków w Liszkowie  

15 tys. zł. 

4) Budowa alei spacerowej nad Łobżonką 204 tys. zł. 

Radny Edward Starszak oznajmił, że Gmina Łobżenica w 2017 r. dofinansowała w wysokości 

87 tys. zł zakup walca drogowego. Dokonano zakupu serwera bazodanowego za 40 tys. zł 

oraz wymiany pieca gazowego w szkole podstawowej w Łobżenicy (koszt 31 tys. zł).  

W ubiegłym roku została również wykonana modernizacja oświetlenia ulicznego na terenie 

Gminy. 

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że 

środki wydane w 2017 r. w ramach funduszu sołeckiego to kwota 334 tys. zł. Powiedział, że  

środki te przyczyniają się do rozwoju infrastruktury technicznej i społecznej.  

Oznajmił, że dotacje udzielone z budżetu Gminy jednostkom z sektora finansów publicznych 

wyniosły 835 tys. zł, a jednostkom spoza sektora finansów publicznych 374 tys. zł. 

Powiedział, że środki własne Gminy zostały wzbogacone o „fundusze pozabudżetowe”  

z zakresu ochrony środowiska oraz z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 

W dalszej części wystąpienia Radny Edward Starszak poinformował, że Komisja Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym. Oznajmił, że 

aktywa trwałe Gminy zamykają się kwotą 78 mln 383 tys. zł.  

Powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przenalizowała informację  

o stanie mienia komunalnego. Poinformował, że wartość mienia w ewidencji księgowej to 

kwota około 80 mln zł. Oznajmił, że dochody uzyskane ze sprzedaży oraz innych form 

gospodarowania mieniem wyniosły w ubiegłym roku 767 tys. zł.  
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Stwierdził: „Komisja dostrzega potrzebę przeglądu mienia i przeznaczenia do zbycia tego 

mienia, które mogłoby znaleźć na rynku kontrahentów”. 

Następnie Radny Edward Starszak zwrócił uwagę na „poprawę wpływów budżetowych  

z opłat i podatków”. Stwierdził: „Dalszych działań wymagają zadania z zakresu polityki 

zarządzania przestrzenią”. 

Powiedział: „Można uznać, że większość oczekiwań zawartych we wnioskach została 

uwzględniona w działaniach Gminy. Oczywiście problemy te wymagają pracy w dalszej 

perspektywie. Zmieniające się otoczenie zewnętrzne i potrzeby wewnętrzne naszej Gminy 

determinują również pewne akcenty różnych działań na przyszłe okresy. Ważne jest, aby przy 

podejmowaniu decyzji zarządczych kierować się nie priorytetami politycznymi, ale nade 

wszystko zasadą racjonalności ekonomicznej”. 

Radny Edward Starszak poinformował, że budżet Gminy za 2017 rok został wykonany  

z deficytem w wysokości 2 mln 834 tys. zł - jest on o 2 mln 182 tys. zł mniejszy  

w porównaniu z planem.  

Oznajmił, że w 2017 r. spłacono raty od kredytów w kwocie 1 mln 913 tys. zł. W ubiegłym 

roku został zaciągnięty kredyt w wysokości 4 mln zł. Zadłużenie Gminy na koniec 2017 r. to 

16 mln 904 tys. zł, co stanowi 42,46% budżetu.  

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedział: „Komisja 

uznaje, że odchylenia w realizacji budżetu w stosunku do planu zostały wyjaśnione  

i wynikały z przyczyn o obiektywnym charakterze. Osiągnięty poziom realizacji budżetu 

pozwala Radzie rekomendować pozytywną opinię Komisji w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego i opisowego z wykonania budżetu za 2017 rok”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział: „Możemy inwestować na ile nas stać, ile mamy tych środków własnych”. 

Stwierdził, że ważną kwestią są dochody majątkowe. Oznajmił, że dużo środków zostało 

przeznaczonych na drogi. Dodał: „Widzimy ile tych pieniążków już poszło, a jakie jeszcze 

mamy potrzeby”.  

Następnie zamknął dyskusję w sprawie sprawozdania finansowego, sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego.  
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Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2017 rok.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/373/18 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2017 rok, która stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy  

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy za 2017 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2017 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały. 

 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Powiedział, że Komisja Rewizyjna zajmowała się analizą wykonania budżetu Gminy 

Łobżenica za 2017 rok na posiedzeniu w dniu 4 czerwca 2018 r. 

Oznajmił, że Komisja przeanalizowała sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy, 

informację o stanie mienia komunalnego, sprawozdanie finansowe oraz opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy.  
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Radny Rafał Tomala poinformował, że Komisja Rewizyjna podjęła uchwałę w sprawie 

wydania opinii dotyczącej wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2017 rok. Przedstawił 

wnioski komisji: 

- Zadania były realizowane zgodnie z harmonogramem. 

- Dotacje zostały zrealizowane zgodnie z przeznaczeniem w roku 2017, z tego tytułu Komisja 

nie stwierdziła nieprawidłowości. 

- Wydatki bieżące realizowane były w ramach własnych jak również i zleconych  

i zrealizowane zostały w 95,81% w stosunku do planowanych. 

- Burmistrz Łobżenicy nie przekroczył upoważnienia do zaciągania zobowiązań 

obciążających budżet. 

- Gmina pozyskała środki z zewnątrz. Jednak wielkość środków unijnych jest niewielka. 

- Burmistrz Łobżenicy realizując budżet nie naruszył dyscypliny budżetowej w rozumieniu 

ustawy o finansach publicznych. 

- Zlecanie zadań następowało po wyborze najkorzystniejszych ofert zgodnie z przepisami  

o zamówieniach publicznych. 

- Ewidencja operacji budżetowych prowadzona była zgodnie z zasadami rachunkowości. 

- Wszystkie operacje budżetowe  były wykonywane za pośrednictwem banku proponującego 

najlepsze warunki 

- Gospodarka mieniem komunalnym prowadzona była prawidłowo 

- Nadal widoczna jest dbałość o prawidłowy wizerunek gminy. Nastąpiła widoczna poprawa 

w ściągalności w tym i odległych zaległości  wszelkich należności na rzecz gminy. 

- Komisja Rewizyjna stwierdza, że Burmistrz Łobżenicy w trakcie realizacji budżetu nie 

przekroczył swoich kompetencji. 

Radny Rafał Tomala dodał, że Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie Burmistrzowi 

Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2017 rok. 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
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w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

za 2017 rok. 

Oznajmił, że uchwałę podjął Skład Orzekający w następujących osobach: 

- Przewodnicząca Pani Marzena Węckowicz, 

- Członkowie Panie Aniela Michalec oraz Krystyna Stróżyk. 

Powiedział, że opinia jest pozytywna.  

 

Kopia Uchwały Nr SO.0955/40/13/Pi/2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 czerwca 2018  r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że Komisja Rewizyjna przeanalizowała uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 27 kwietnia 2018 r., a w szczególności uwagi zawarte w punkcie 

piątym oraz wysłuchała wyjaśnień Pani Skarbnik Danuty Dubickiej. Oznajmił, że Komisja 

Rewizyjna „uznała, że zasadna jest uwaga dotycząca błędu pisarskiego wskazania rozdziału 

dodatków mieszkaniowych oraz nieprawidłowa kwota rozdysponowania rezerwy ogólnej”. 

Dodał: „Natomiast informacje dotyczące zwiększenia planu dochodów bieżących w 2017 r., 

wykonania dochodów z tytułu dotacji, wykonania wydatków w dziale 855 Rodzina, Komisja 

uznaje, że w sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu Gminy za 2017 rok zostały 

przedstawione prawidłowo i nie podziela opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w tym 

zakresie”. Wyjaśnienia Pani Skarbnik Komisja Rewizyjna uznała za wiarygodne. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Stwierdził: „Zanim przejdziemy do głosowania też chciałbym parę uwag. Nawet bym się 

pokusił o niegospodarność dla naszych włodarzy”. Poinformował, że mamy przeznaczyć 

dodatkowo 600 tys. zł na szkoły. Powiedział: „Uważam tutaj, że to są pieniądze, które byśmy 
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mogli zagospodarować w inny sposób, na różne inwestycje, a stało się to tym, że nauczyciele 

pobrali urlopy chorobowe. Obarczam tą winą między innymi Panów Burmistrzów”.  

Poinformował, że Pan Burmistrz Lewandowski otrzymuje dodatek specjalny za opiekę nad 

szkołami czy za wdrażanie reformy, a „dzieje się takie coś w szkołach, że nauczyciele idą na 

urlopy chorobowe, tzw. przedłużone, roczne nawet”. Zapytał, dlaczego taka sytuacja ma 

miejsce. Dodał: „Uważam, że jeżeli nie może się dyrektor dogadać z nauczycielami to ktoś 

tutaj ma winę, a władzę nad tym, pieczę sprawuje Pan Burmistrz”. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że nauczyciel ma prawo ustawowe skorzystać z urlopu zdrowotnego. 

Poinformował: Nauczyciel „sam nie podejmuje tej decyzji. Podejmuje lekarz, daje mu 

skierowanie. Ze skierowaniem zwraca się do dyrektora”. Dodał, że dyrektor musiałby 

podważyć opinię lekarską. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Powiedziała, że w budżecie na 2018 rok zaplanowano pożyczkę w wysokości 3,6 mln zł. 

Oznajmiła, że w 2017 r. również została zaciągnięta pożyczka. Stwierdziła: „Obecnie 

generuje się dochody przez pożyczki. Świadczy to o złym zarządzaniu środkami publicznymi. 

Ograniczenie wydatków w 2017 i 2018 r. spowodowałoby zmniejszenie deficytu”. 

Powiedziała, że w bieżącym roku zostaną wprowadzone obligacje. Oświadczyła: „Obligacja 

jest dokumentem potwierdzającym zaciągnięcie przez Gminę kredytu, długu”. Po upływie 

określonego terminu powstanie obowiązek dokonania wykupu obligacji. Stwierdziła: „Z tego 

wynika, że Burmistrz Łobżenicy nie martwi się o przyszłość mieszkańców, tylko o następną 

kadencję, ponieważ wykup obligacji nastąpi dopiero po 8 latach”. 

Następnie Radna Bronisława Mazurek poinformowała, że Pan Burmistrz na sesji obiecał, że 

nowe studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego będzie 

wykonane do końca 2017 r. Obietnica ta nie została spełniona. 

Powiedziała: „Uważam też, że nie wykonano w całości założenia planu finansowego budżetu 

za rok 2017. Analizując szczegółowo można stwierdzić, że dochody zaplanowano wyższe, 

aby móc zaplanować więcej wydatków bieżących i tym samym spełnić art. 242 ust. 1”. 

Oznajmiła, że Rada Miejska Uchwałą Nr XXXI/259/17 z dnia 26 kwietnia 2017 r. uznała, że 

Burmistrz Łobżenicy dokonał wypłacania dodatków specjalnych z naruszeniem prawa. 

Środki te można by przeznaczyć na inny cel. 
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Radna Bronisława Mazurek stwierdziła, że młodzi ludzie wyjeżdżają za pracą do innych 

miast lub zagranicę. Powiedziała, że Pan Burmistrz „nic w tym kierunku nie robi, a są duże 

możliwości”. Oświadczyła: „Tu trzeba patrzeć jak inne miasta czy gminy się rozrastają  

i prosperują, a my stoimy w miejscu. Trzeba mieć wizję i potrzebę patrzenia w przyszłość”. 

Dodała: „Uważam, że każdy budżet Gminy powinien służyć mieszkańcom i winien 

odzwierciedlać ich potrzeby. Na dzień dzisiejszy tego nie widać”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XLVI/374/18  

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy, która stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Złożył gratulacje Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu uzyskania absolutorium. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Bardzo serdecznie dziękuję za taką pozytywną ocenę, bo po ciężkiej pracy jak 

się otrzymuje taką nagrodę, to to motywuje. Oczywiście absolutorium to jest ocena finansowa 

wykonania budżetu, czyli tego co żeśmy sobie zapisali, to co żeśmy zaplanowali, to 

oczywiście nieprzekroczenie uprawnień. Natomiast ja postrzegam w tym również tą stronę 

merytoryczną i to mnie w sumie najbardziej cieszy, że ten statek płynie powoli do przodu, 

robimy to roztropnie, rozważnie. Oczywiście są rafy, które musimy wspólnie rozwiązywać, 

ale myślę, że idzie to w dobrym kierunku, bo ja wiem co mówią ludzie”. 

Kontynuował: „Pani Radna miała takie spektakularne wystąpienie. Myślę, że jest 

podyktowane tym, że ma Pani aspiracje bycia Burmistrzem, ale jest to cyniczna gra, która nie 
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buduje dobra wspólnego, właściwie Pani to rozmontowuje. Nie jest Pani aktywną radną. Nie 

bywa Pani na komisjach. Kto to Pani napisał w ogóle ?” 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Powiedziała: „Przepraszam. Ja nie bywam na komisjach ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Podziękował radnym za udzielenie absolutorium. Złożył również podziękowania Panu 

Wiceburmistrzowi, Pani Skarbnik oraz pracownikom Urzędu Miejskiego. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy ogłosił piętnastominutową przerwę 

w obradach. 

 

Po przerwie w obradach. 

 

Ad. 8 Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił, że informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych została przeanalizowana na posiedzeniu Komisji Oświaty i Polityki Społecznej 

w dniu 19 czerwca 2018 r. Dodał, że została ona zaopiniowana pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie przyjęcie powyższej informacji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła informację  

o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych, która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady 

Miejskiej w Łobżenicy  

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że zadaniem doraźnej Komisji Statutowej będzie przygotowanie nowego Statutu 

Gminy. Zaproponował kandydaturę Radnego Edwarda Starszaka na przewodniczącego 

komisji.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział: „Jeżeli Pan Przewodniczący Rady uważa, że moja kandydatura by była 

wskazana, to się nie uchylam od pracy, bo nigdy się nie uchylałem, ale jeżeli są inne 

propozycje to nie mam nic przeciwko temu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy są jeszcze inne propozycje kandydatur na przewodniczącego komisji. 

 

Radni nie zgłosili innych kandydatur. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił radnych o zgłaszanie kandydatur do składu komisji. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zgłosił kandydaturę Radnego Mariusza Wiśniewskiego. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Mariusz Wiśniewski 

Nie wyraził zgody. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zgłosił kandydaturę Radnego Ryszarda Biniaka. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Wyraził zgodę. 
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Radni Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy, Wiesław Bodetko 

Zgłosił kandydaturę Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wyraził zgodę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zgłosił kandydaturę Radnego Marka Czerczaka. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Wyraził zgodę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zgłosił kandydaturę Radnej Bronisławy Mazurek. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Wyraziła zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie zamknięcie listy kandydatów do składu komisji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, zamknęła listę 

kandydatów. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego Edwarda Starszaka na Przewodniczącego 

doraźnej Komisji Statutowej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, zaakceptowała kandydaturę 

Radnego Edwarda Starszaka na Przewodniczącego doraźnej Komisji Statutowej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej 

Rady Miejskiej w Łobżenicy w następującym składzie osobowym: 

- przewodniczący Edward Starszak, 

- członkowie: Ryszard Biniak, Marek Czerczak, Antoni Kapeja, Bronisława Mazurek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/375/18 w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

o dzierżawę gruntu na okres 3 lat 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnych umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/376/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów  

o dzierżawę gruntu na okres 3 lat, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na 

najem lokali użytkowych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu ww. uchwały. 

Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/377/18 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na najem 

lokali użytkowych, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu przez Panią …                          …. 

 

Pani …                          … 

Poinformowała, że reprezentuje …                             …. Przypomniała, że poprzednia 

uchwała w sprawie studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

została w całości unieważniona przez sąd administracyjny. Oznajmiła: „Naszym zadaniem 

było naprawienie wszelkich błędów i niedopatrzeń, które miały miejsce w tej poprzedniej 

procedurze i w dniu dzisiejszym spotykamy się ze studium, które praktycznie jest w takim 

samym kształcie jak uchwalali je Państwo poprzednim razem. Zarówno w tekście jak i w 

rysunku zmieniło się niewiele rzeczy, tylko i wyłącznie te, które musieliśmy naprawić 

zgodnie z wyrokiem sądu. Tak naprawdę w większości były to błędy proceduralne, które 

zostały naprawione, procedura została ponowiona”. 

Pani …                          … powiedziała, że przy trzecim wyłożeniu projektu studium do 

publicznego wglądu nie wpłynęła ani jedna uwaga. Poinformowała, że w dniu dzisiejszym 

należy wrócić do uwag, które wpłynęły przy pierwszym i drugim wyłożeniu projektu studium 

do publicznego wglądu i zostały odrzucone przez Burmistrza Łobżenicy. Rada Miejska 

zdecyduje o ich przyjęciu lub nie. Oznajmiła, że jeżeli wszystkie uwagi zostaną odrzucone, 

będzie można przystąpić do uchwalenia studium. Dodała: „Jeśli którąkolwiek z uwag 

zdecydują się Państwo przyjąć i my będziemy musieli ją wprowadzić do projektu to niestety, 

ale dziś studium nie uchwalimy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że każda uwaga do projektu studium zostanie odczytana i następnie 

przegłosowana. 
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Pani …                          … 

Rozpoczęła od uwag wniesionych w pierwszym wyłożeniu projektu studium uwarunkowań  

i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica do publicznego wglądu.   

Przedstawiła treść pierwszej uwagi Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy do 

projektu studium. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła pierwszą uwagę 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Przedstawiła treść drugiej uwagi Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła drugą uwagę 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Omówiła trzecią uwagę Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła trzecią uwagę 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy do projektu studium. 
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Pani …                          … 

Przedstawiła treść czwartej uwagi Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła czwartą uwagę 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Omówiła piątą uwagę Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła piątą uwagę 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Przedstawiła treść uwagi Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Przedstawiła treść uwagi Pana …                        …. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę Pana  

…                        … do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Omówiła uwagę Pana …                        …. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę Pana  

…                        … do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Przedstawiła treść uwagi Pana …                        …. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę Pana  

…                        … do projektu studium. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Dostrzegł błąd w treści powyższej uwagi w powierzchni działek. Stwierdził, że zamiast 

038,97 ha powinien być zapis 0,3897 ha. 
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Pani …                          … 

Powiedziała: „Nie mam przy sobie oryginału dokumentu, który wówczas wpłynął do gminy  

i nie wiem, czy to był błąd na etapie sporządzania wykazu czy ta wartość pojawiła się już  

w samym piśmie, ale postaramy się to zweryfikować jeszcze”. 

Następnie omówiła uwagę …                        ……                        ……                     do projektu 

studium. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę  

…                        ……                        ……                      do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Poinformowała, że przechodzimy do uwag wniesionych w drugim wyłożeniu projektu 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica 

wyłożonego do publicznego wglądu.  

Przedstawiła treść uwagi Pana …                          … do projektu studium. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę Pana  

…                          … do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Przedstawiła treść uwagi Państwa …                                    … oraz Pani …                        …. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę Państwa 

…                                    … oraz Pani …                        … do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Omówiła uwagę …                              ……                        ……                     

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę  

…                        ……                        ……               do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Przedstawiła treść uwagi Pana …                          …. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę Pana 

…                          … do projektu studium. 

 

Pani …                          … 

Omówiła uwagę …                                               … 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę …                                                 

…                                            … do projektu studium. 
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Pani …                          … 

Przedstawiła treść uwagi Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie odrzucenie uwagi. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odrzuciła uwagę 

Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy do projektu studium. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica wraz  

z czterema załącznikami. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/378/18 w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Łobżenica, która stanowi załącznik nr 19 do 

protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Aktualizacji założeń do planu 

zaopatrzenia Miasta i Gminy Łobżenica w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe 

na lata 2017-2032” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/379/18 w sprawie uchwalenia „Aktualizacji założeń do planu zaopatrzenia 

Miasta i Gminy Łobżenica w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na lata 2017-

2032”. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu 

Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 

Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/380/18 w sprawie zatwierdzenia projektu Regulaminu dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Łobżenica, która stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych 

na terenie Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii projektu uchwały w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania 

miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy Łobżenica. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że projekt uchwały został przygotowany przez Gminną Komisję ds. 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Powiedział: „Ustaliliśmy, że właściwą liczbą 

zezwoleń, którą przedstawimy w projekcie uchwały, będzie liczba zezwoleń obecnie 

funkcjonujących bez żadnego zapasu na nowe zezwolenia, gdyby taka potrzeba zaistniała”.  

Poinformował, że Burmistrz Łobżenicy wnioskuje o zwiększenie liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych o trzy zezwolenia na każdy rodzaj do spożycia poza miejscem 
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sprzedaży oraz o dwa zezwolenia do spożycia w miejscu sprzedaży. W związku z powyższym 

zachodzi potrzeba dokonania zmiany treści § 1 projektu uchwały. 

Pan Wiceburmistrz dodał, że podobne uwagi zostały zgłoszone podczas konsultacji 

społecznych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że oprócz zmiany treści § 1 w tytule projektu uchwały zostałyby dodane słowa  

„i podawania”. Po przyjęciu tytuł uchwały otrzymałby następujące brzmienie: w sprawie 

ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad 

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy 

Łobżenica. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie poprawki do projektu uchwały polegające na 

zmianie tytułu oraz zmianie treści § 1. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższe 

poprawki do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Łobżenica wraz z wprowadzonymi poprawkami. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/381/18  w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Łobżenica - z poprawkami. 

Uchwała stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że projekt ww. uchwały był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady 

Miejskiej. Następnie otworzył dyskusję. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że projekt uchwały w sprawie ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów 

alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży został również 

przygotowany przez Gminną Komisję ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Powiedział, że ograniczenie sprzedaży obejmowałoby godziny od dwudziestej drugiej do 

szóstej rano. Propozycja ta została zgłoszona przez przedstawiciela policji. 

 

Członek Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Krystyna 

Muzolf 

Zwróciła uwagę na treść art. 1 ust. 1 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi. 

Poinformowała, że ostatnia zmiana w powyższej ustawie znacząco zwiększa uprawnienia 

samorządów, w szczególności w kwestii ograniczenia dostępności alkoholu. Zdaniem 

Gminnej Komisji ds. RPA ważną sprawą jest podjęcie uchwały o ograniczeniu w godzinach 

nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem 

sprzedaży od godziny dwudziestej drugiej do szóstej rano. Powiedziała: „Obecnie taki punkt 

sprzedaży w naszej gminie mamy jeden i znajduje się on w centrum miasta. Jak większości 

wiadomo od samego początku jego powstania nie podobało się to dużej ilości mieszkańców, 

szczególnie tym zamieszkującym w niedalekim sąsiedztwie, ponieważ klienci tego sklepu po 

godzinie dwudziestej drugiej zbierają się, podjeżdżają samochodami, parkują przy ulicy  

z otwartymi drzwiami, głośno i nieraz wulgarnie się zachowują, słuchają głośnej muzyki. 

Dotyczy to ul. 1 Maja i Placu Zwycięstwa, gdzie następnie przenoszą się z zakupionym 

alkoholem”. Jest to łobżenicka młodzież. 

Następnie Pani Krystyna Muzolf poinformowała, że na terenie gminy przeprowadzone zostały 

konsultacje społeczne projektu uchwały w sprawie ograniczenia w godzinach nocnej 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Zwróciła uwagę na słabe zainteresowanie tym tematem. W spotkaniu w Łobżenicy wzięło 



 33 

udział tylko ośmiu mieszkańców, z których czterech opowiedziało się za utrzymaniem 

dotychczasowych godzin otwarcia sklepu monopolowego. 

Pani Krystyna Muzolf stwierdziła, że ograniczając o te kilka godzin dostęp do alkoholu 

można przyczynić się do ograniczenia skutków alkoholizmu. Powiedziała, że choroba 

alkoholowa to problem wielu rodzin, również w Gminie Łobżenica. Oznajmiła, że do 

Gminnej Komisji ds. RPA coraz częściej wpływają rozpaczliwe wnioski rodzin o pomoc. 

Dodała: „Gminna Komisja ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w corocznym 

programie profilaktyki umieszcza zadania do realizacji. W sytuacji, gdy uchwała  

o ograniczeniu dostępności alkoholu w godzinach nocnych nie zostanie podjęta, a już została 

zabezpieczona rezerwa dla nowych przedsiębiorców sprzedaży alkoholu, jak ma być w tym 

programie sformułowany zapis o ograniczaniu dostępności do alkoholu w Gminie 

Łobżenica”. 

 

Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Rafał Kozłowski 

Stwierdził: „Tutaj Pani powiedziała, że mieszkańcy Łobżenicy, ale wiadomo, że są okoliczne 

miejscowości, z których też się do tego sklepu osoby wybierają samochodami. Mamy 

zagrożenie takie. Jazda pod wpływem alkoholu, w stanie nietrzeźwości. Też się domyślam, że 

większość zdarzeń później spowodowanych na terenie tutaj, pobliskich dewastacji mienia co 

była, to też jest spowodowane wszystko po alkoholu. Nie ma co ukrywać. Odpukajmy. Niech 

zostanie na chwilę obecną tak jak jest. Uspokoiło się to. Miejmy nadzieję, że tak to 

pozostanie, ale dając taką szansę w godzinach nocnych zakupu tego alkoholu zwiększamy, że 

tak powiem, dewastację mienia, różne wypadki. (…) Sklep znajduje się przy ulicy ruchliwej. 

Wiadomo, że w nocy ten ruch jest ograniczony, ale zawsze jest takie ryzyko”.  

Powiedział: „Ja bym prosił o pozostawienie tego do dwudziestej drugiej godziny”. Osoby, 

które chcą kupić alkohol, mogą zrobić to do tego czasu. Dodał, że w Szwecji i Norwegii 

obowiązują większe ograniczenia w możliwości zakupu napojów alkoholowych niż w Polsce.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że Komisja Oświaty poparła projekt uchwały przygotowany przez Gminną 

Komisję ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Komisja Komunalna opowiedziała 

się za odrzuceniem projektu uchwały. Komisja Budżetu zaproponowała, aby zakaz sprzedaży 

napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży obowiązywał 

od godziny dwudziestej trzeciej do godziny szóstej.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że rada gminy posiada pewne uprawnienia w zakresie regulacji rynku sprzedaży 

alkoholu. Stwierdził: „Ustawodawca po raz pierwszy zrobił to, że rada gminy ma jakieś 

kompetencje, bo nie miała do tej pory w tym zakresie. (…) Prawo pozwoliło radzie gminy 

regulować dostępność poprzez ograniczenie czasu sprzedaży, poprzez ograniczanie miejsc 

sprzedaży, poprzez jednorazowe czy okresowe wprowadzenie ograniczeń. Do tej pory tego 

nie było”. 

Opowiedział się za podjęciem uchwały w sprawie ograniczenia w godzinach nocnej 

sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży. 

Oświadczył, że powinniśmy przyjąć na siebie obowiązki regulatora rynku i profilaktyki 

alkoholowej. Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego wypracowała 

rozwiązanie kompromisowe, aby ograniczenia w sprzedaży napojów alkoholowych 

obowiązywały od godziny dwudziestej trzeciej do godziny szóstej. Dodał: „To, że 

podejmujemy temat to bardzo dobrze”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Zaproponował, aby zakaz sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy Łobżenica 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży obowiązywał od godziny dwudziestej 

czwartej do godziny szóstej. Stwierdził, że wprowadzenie większych ograniczeń może 

przyczynić się do powstania „dzikich” punktów sprzedaży alkoholu.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Dziamara 

Zapytał, czy wprowadzenie ograniczeń w sprzedaży napojów alkoholowych od godziny 

dwudziestej drugiej do godziny szóstej spowoduje zamknięcie sklepów w tym czasie. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że sklep nie musi być zamknięty - nie będzie w nim sprzedawany alkohol. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Wnioskował o wprowadzenie zakazu sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży od godziny dwudziestej czwartej do godziny szóstej. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził: „Tak się wsłuchując w wypowiedzi gości wychodziłoby na to, że za cały ten 

bałagan alkoholowy jest odpowiedzialny” jeden sklep. „Nie możemy całej winy zrzucać na 

ten sklep”. Oznajmił, że obiekt ten jest niefortunnie usytuowany. Powiedział, że inne sklepy 

„tak samo mają niebezpieczne wyjścia i nikt nie mówi, żeby tam barierki zakładać”. 

Stwierdził również, że możemy przyczynić się do rozwoju nielegalnego handlu alkoholem 

oraz bimbrownictwa.  

 

Kierownik Posterunku Policji w Łobżenicy Rafał Kozłowski 

Poinformował, że funkcjonuje krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa. Mieszkańcy mają do 

niej dostęp. Oznajmił: „Mamy coraz więcej takich punktów, zaznaczeń. My to weryfikujemy, 

sprawdzamy. Niektóre się potwierdzają, drugie się nie potwierdzają. Jeżeli się potwierdzi to 

musimy przedsięwziąć odpowiednie kroki”. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Powiedziała, że zostały zgłoszone dwie poprawki do projektu uchwały: „pierwsza od 

dwudziestej trzeciej do szóstej rano, a druga od dwudziestej czwartej do szóstej rano”. 

Zaproponowała przegłosowanie każdej poprawki. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie poprawkę, aby zakaz sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Łobżenica przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży obowiązywał od 

godziny dwudziestej trzeciej do godziny szóstej. 

 

Czterech radnych głosowało za tą poprawką. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie poprawkę, aby zakaz sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 

Gminy Łobżenica przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży obowiązywał od 

godziny dwudziestej czwartej do godziny szóstej. 

 

Dziewięciu radnych głosowało za tą poprawką. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o poprawce, zgodnie z którą w tytule projektu uchwały zostałyby dodane słowa 

„na terenie Gminy Łobżenica”.  

Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z poprawkami polegającymi na: 

- wprowadzeniu zakazu sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy Łobżenica 

przeznaczonych do spożycia poza miejscem sprzedaży od godziny dwudziestej czwartej do 

godziny szóstej, 

- dodaniu w tytule słów „na terenie Gminy Łobżenica”. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 

oraz 2 głosami „wstrzymującymi się”, podjęła Uchwałę Nr XLVI/382/18 w sprawie 

ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napojów alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży na terenie Gminy Łobżenica - z poprawkami. 

Uchwała stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy ogłosił pięciominutową przerwę  

w obradach. 

 

O godzinie 15:15 salę obrad opuściła Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława 

Mazurek, zmniejszając liczbę radnych do 13 osób. 

 

Po przerwie w obradach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wnioskował o zmianę treści dwudziestego punktu porządku obrad polegającej na zastąpieniu 

słowa „przebudowa” wyrazem „budowa”. Po zmianie punkt ten otrzymałby następujące 

brzmienie: podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu 

na realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P w m. 

Ferdynandowo”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że projekt ww. uchwały był przygotowywany na etapie, kiedy nie była znana 

prawidłowa nazwa zadania. W dniu wczorajszym popołudniu okazało się, że „w Powiecie to 
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zadanie nie nazywa się przebudową chodnika, tylko budową, a musi być spójność co do 

nazewnictwa i w naszych uchwałach i w uchwałach Powiatu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie zmianę treści dwudziestego punktu porządku obrad. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek, 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 

Karty Nauczyciela w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Komisja Oświaty na posiedzeniu w dniu 19 czerwca zajmowała się 

projektem uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek, przyznawania 

zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela w przedszkolach  

i szkołach prowadzonych przez Gminę Łobżenica. 

Oznajmił, że w obradach uczestniczył przedstawiciel ZNP, który przedstawił opinię tego 

związku zawodowego. Dodał, że Komisja Oświaty i Polityki Społecznej rekomenduje 

podjęcie uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie projekt  

ww. uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/383/18 w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru zniżek, przyznawania 

zwolnień od obowiązku realizacji zajęć oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć dla nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela  

w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2018-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Łobżenica. 

Projekt uchwały w tej sprawie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Dodał, że opinia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2018-2034. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/384/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2018-2034, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2018 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu przez Pana Przewodniczącego Edwarda Starszaka. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił propozycje zmian w budżecie Gminy Łobżenica na 2018 rok. Projekt uchwały  

w tej sprawie stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

W trakcie swojej wypowiedzi Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

zwrócił uwagę na zwiększenie wydatków o kwotę 600 tys. zł na płace w oświacie, co jest 

wynikiem dużej grupy nauczycieli korzystających z urlopów zdrowotnych. Powiedział, że 

Komisja Budżetu dostrzega potrzebę panowania nad tą sytuację. Stwierdził, że „dyrektorzy 

szkół powinni te sprawy indywidualnie analizować i podejmować określone działania, czy ta 

wiarygodność jest tutaj dostatecznie udokumentowana stanem zdrowia”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię urlopów na poratowanie zdrowia. Powiedział, że prawdopodobnie zjawisko 

to największe rozmiary przybrało w szkole podstawowej w Wiktorówku.  

Stwierdził, że jest to poważny problem, ponieważ generuje „nam bardzo poważne środki  

z budżetu, których tych środków praktycznie nie mamy”. Zapytał, dlaczego w szkole  

w Wiktorówku jest tak ciężka sytuacja zdrowotna.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że obowiązuje tajemnica lekarska. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził, że jest możliwość wysłania na „komisję”. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że musi być podstawa. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że „każdy pracodawca ma prawo weryfikować, i to nie tylko w oświacie, ale  

w każdym zakładzie pracy, orzeczenia, oświadczenia”. Dodał, że najczęściej występują 

problemy z emisją głosu u nauczycieli. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Kontynuował temat urlopów zdrowotnych nauczycieli. Powiedział, że rzeczywiście w tym 

roku jest to poważny problem. Oznajmił, że zostaną podjęte, poprzez dyrektorów szkół, 

zdecydowanie działania związane z tym, żeby „ten proceder ograniczyć”. Poinformował, że 

są nauczyciele, którzy tracą głos. Stwierdził: „Są też tacy, o których wiemy, że jest to 

prawdopodobnie mocno naciągane. Podejmiemy działania, bo ma to duży wymiar 

finansowy”. Obecnie na urlopie zdrowotnym przebywa czternastu nauczycieli. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy nawiązał do wcześniejszej wypowiedzi 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej. Powiedział: „Tak się zdarzyło i takiego roku nigdy 

nie było. No ale nie my jesteśmy temu winni, że nauczyciele korzystają ze swoich uprawnień, 

(…) ale należy to na pewno weryfikować”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/385/18 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2018 rok, 

która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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Ad. 20 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu 

na realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P  

w m. Ferdynandowo” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zgłosił poprawkę do projektu uchwały polegającą na zmianie jej tytułu, który otrzymałby 

następujące brzmienie: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P w m. 

Ferdynandowo”. 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poprosił Pana Burmistrza o uzyskanie informacji na temat, czy Powiat Pilski podjął działania 

lub otrzymał dofinansowanie ze środków zewnętrznych na budowę chodnika  

w Ferdynandowie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że Powiat Pilski przeznacza na realizację tego zadania dodatkowe środki. 

Powiedział: „Myślę, że ta inżynieria jest taka, że tu nie da rady nic zrobić, bo by musieli 

najpierw wystąpić z konkretnym planem chodników do jakiegoś programu konkretnego  

i potem to spinać”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o poprawce do projektu uchwały, zgodnie z którą kwota pomocy finansowej 

dla Powiatu Pilskiego na budowę chodnika w Ferdynandowie wyniesie 25 tys. zł, a nie  

20 tys. zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że zmienił się kosztorys budowy chodnika. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie poprawki do projektu uchwały polegające 

na zmianie jej tytułu oraz zmianie wielkości pomocy finansowej. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższe 

poprawki do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pilskiemu na realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P  

w m. Ferdynandowo” wraz z wprowadzonymi poprawkami. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/386/18  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P  

w m. Ferdynandowo” - z poprawkami. 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 21 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu 

na realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1052P na 

odcinku Górka Klasztorna - Wiktorówko - Etap II” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zgłosił poprawkę do projektu uchwały polegającą na zmianie jej tytułu, który otrzymałby 

następujące brzmienie: w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na 

realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1052P na odcinku Górka 

Klasztorna - Wiktorówko - Etap II”. 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Oznajmił, że miał zostać wykonany remont pobocza drogi powiatowej w Liszkowie. 

Pieniądze na to zadanie nie znalazły się jednak w budżecie Powiatu. Pomoc okazał jedynie 

Burmistrz Łobżenicy. Powiedział, że znalazły się za to środki na budowę chodnika z Górki 

Klasztornej do Wiktorówka. Stwierdził, że gminne pieniądze nie powinny zostać 

przeznaczone na realizację tego zadania. Dodał, że nie wszystkie wsie posiadają chodniki. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że Powiat Pilski zdecydował się na wybudowanie chodnika z Górki Klasztornej do 

Wiktorówka. Gmina Łobżenica ma wesprzeć finansowo realizację tego zadania. Stwierdził: 

Powiat „zrobi tak czy inaczej, czy później czy prędzej, ale odbije się to naszym kosztem, bo 

nie da pieniędzy na inne zadania”. 

Oświadczył, że nigdy nie myślał, że ten chodnik „wejdzie aż tak szybko”. Dodał: „Co innego 

gdyby Powiat nam mówił: dostajecie 500 tys. zł czy jakąkolwiek sumę i wskażcie miejsce, to 

wtedy moglibyśmy dyskutować”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Zapytał o jaki odcinek chodnika chodzi w drugim etapie zadania. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że od Górki Klasztornej do skrzyżowania na Wiktorówko i Rataje. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Zapytał, czy są ustalone parametry chodnika. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że jest gotowa dokumentacja.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie poprawkę do projektu uchwały polegającą 

na zmianie jej tytułu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 2 głosami „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, przyjęła powyższą poprawkę do projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Pilskiemu na realizację zadania pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1202P  

w m. Ferdynandowo” wraz z wprowadzoną poprawką. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 2 głosami „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XLVI/387/18  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację zadania pn. 

„Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1052P na odcinku Górka Klasztorna - 

Wiktorówko - Etap II” - z poprawką. 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Ad. 22 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego 

na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 

Gminy Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy  

Sp. z o.o. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Oznajmił, że podwyższenie kapitału spółki komunalnej ma na celu m.in.  

pokrycie kosztów modernizacji hydroforni w Dębnie. Dodał, że znajduje się ona w złym 

stanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale 

zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

|Nr XLVI/388/18  w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego na 

pokrycie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy 

Łobżenica - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy Sp. z o.o. 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Ad. 23 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Łobżenicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla 

Burmistrza Łobżenicy. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Stwierdził, że przepisy prawa wymuszają w zasadzie na radnych podjęcie uchwały 

obniżającej wynagrodzenie Panu Burmistrzowi. Oświadczył: „Patrząc na miasto. Patrząc na 

Luchowo. Patrząc na drogi gruntowe. Dalej dofinansowanie zdobyte na oczyszczalnię ponad 

4 mln zł. Obwodnica Łobżenicy, którą może się doczekamy. To są działania, za które my 

musimy w jakiś sposób ukarać Burmistrza, bo byśmy musieli podjąć tą uchwałę”. 

Oznajmił, że będzie głosował za odrzuceniem uchwały zmniejszającej wynagrodzenie 

Burmistrzowi Łobżenicy.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Podzielił zdanie Radnego Mariusza Wiśniewskiego. Powiedział, że w chwili obecnej Rada nie 

posiada kompetencji do obniżenia wynagrodzenia Panu Burmistrzowi. Stwierdził: „W tym 

rozporządzeniu, do którego się powołują autorzy tej uchwały, (...) oczywiście mamy widełki, 

ale nie ma tutaj nic powiedziane o tym, że to nas upoważnia do tego, abyśmy mogli taką 

decyzję podjąć”.  

Oświadczył: „Uważam, że ta sprawa to jest jawne naruszenie praw konstytucyjnych osób, 

które te prawa nabyły, a takim prawem nabytym jest między innymi wynagrodzenie, które 

myśmy ustalali z mocy uchwały. Uważam, że nie powinno tego być (...), bo idziemy w tej 

chwili pod presją rządzących”.  

Radny Ryszard Biniak poinformował również, że rozmawiał telefonicznie z Panem 

Profesorem Stępieniem, który uważa, że to rozporządzenie jest niekonstytucyjne.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że poprosił Panią Mecenas o opinię prawną w kwestii potrzeby podjęcia uchwały  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Łobżenicy. 
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Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Powiedziała, że w czerwcu br. opracowano szereg opinii na ten temat. Poinformowała: 

„Prawdą jest, że rozporządzenie nie wskazuje ani terminu ani też obowiązku, jakoby rada 

miasta miała podjąć takie czynności. Z drugiej jednak strony patrząc na ustawę o samorządzie 

gminnym to rada gminy ustala wynagrodzenie dla Burmistrza. Oczywiście wolą Rady jest 

jaką decyzję podejmie”. 

Pani Katarzyna Paczyńska oznajmiła, że jeżeli radni w dniu dzisiejszym nie przegłosują 

uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Pana Burmistrza, będzie obowiązywać poprzednia 

uchwała. Powiedziała, że Wojewoda może wydać zarządzenie zastępcze, w którym ustali 

wielkość wynagrodzenia dla Burmistrza. Zdaniem prawników „wobec tego, że wejdzie to 

rozporządzenie od 1 lipca”, wypłacanie wynagrodzenia w większej wysokości niż stanowi  

o tym rozporządzenie będzie stanowiło naruszenie dyscypliny finansów publicznych, co 

pośrednio doprowadzi do odpowiedzialności Burmistrza oraz Skarbnika. 

Następnie Pani Katarzyna Paczyńska stwierdziła, że ustawodawca postawił wszystkich  

w sytuacji bez wyjścia. Poinformowała: „Sąd Najwyższy wypowiedział się, że jeżeli dochodzi 

do zmiany wynagrodzenia z pogorszeniem to powinien być okres wypowiedzenia. Przy 

Burmistrzu, który ma stosunek pracy z wyboru, nie stosujemy art. 42 Kodeksu pracy i nie ma 

okresu wypowiedzenia, ale powinien być tzw. okres uprzedzenia jak to mówił przy 

nauczycielach mianowanych. (...) Jeżeli 19 maja rozporządzenie zostało ogłoszone, a wchodzi 

w życie 1 lipca, no to nie ma fizycznej możliwości zastosowania jakiegokolwiek okresu 

choćby uprzedzenia”. 

Powiedziała, że Związek Miast Polskich sugeruje, aby wójtowie, burmistrzowie oraz 

prezydenci miast odwoływali się do sądów pracy w przypadku obniżenia im wynagrodzenia. 

Dodała, że Rada Miejska powinna podjąć uchwałę. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oświadczył: „Chciałbym tutaj zaznaczyć, że mi nie chodzi o te pieniądze, tylko chodzi mi  

o sam fakt takiego postępowania, wykorzystywania nas radnych jako narzędzie”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w przypadku podjęcia uchwały wynagrodzenie Pana Burmistrza zmniejszy 

się o 560 zł. 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia dla Burmistrza Łobżenicy. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 9 głosami „za”, 4 głosami „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XLVI/389/18  

w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Łobżenicy, która stanowi załącznik 

nr 32 do protokołu. 

 

Ad. 24 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Łobżenicy 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Omówił protokół Komisji Rewizyjnej z prac nad zasadnością skargi złożonej przez Pana  

…                                  … na działalność Burmistrza Łobżenicy. Dokument ten stanowi 

załącznik nr 33 do protokołu. 

Skarga wpłynęła do Przewodniczącego Rady Miejskiej w dniu 4 czerwca 2018 r. 

Przedmiotem skargi było: 

1) Bezprawne zajęcie pasa drogowego przez Pana …                      …, zamieszkałego 

w …                   naprzeciwko …                                …. 

2) Brak podjęcia działań w celu poprawy bezpieczeństwa w ruchu drogowym na odcinku 

drogi z Luchowa do Trzebonia przy …              , zwężonym przez bezprawne zajęcie 

pasa drogowego. 

3) Wyeliminowanie osoby skarżącego z postępowania administracyjnego mającego na 

celu rozwiązanie w/w problemów (pkt 1 i 2). 

Komisja Rewizyjna pracowała nad skargą na posiedzeniach w dniach 11 i 14 czerwca 2018 r. 

Przeanalizowała otrzymane dokumenty, wysłuchała wyjaśnień Burmistrza Łobżenicy, 

skarżącego, Pana …                                 … oraz odbyła wizję lokalną. 

Komisja Rewizyjna uznała zarzuty określone w punktach 1 i 2 za bezzasadne. W przypadku 

zarzutu określonego w punkcie trzecim Komisja uważa się za niewłaściwą do jego 

rozpatrzenia. 

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rafał Tomala odczytał treść projektu uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Łobżenicy, który stanowi załącznik 

nr 34 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Przedstawił wnioski wypracowane przez Komisję Rewizyjną podczas prac nad skargą: 

a) Zlecić polecenie wykonania opinii w przedmiocie ewentualnej konieczności podcięcia 

drzew znajdujących się w pasie drogowym, a jeśli tak, to do jakiej wysokości.  

b) Wystąpić do Posterunku Policji w Łobżenicy o objęcie nadzorem drogi nr 129043P 

pod kątem ujawniania wykroczeń w ruchu drogowym w szczególności 

przeciwdziałanie piractwu drogowemu 

c) Podjąć czynności w celu rozważenia możliwości wykonania progu zwalniającego  

w okolicach …             . 

d) Dokonać czynności związanych ze sprawdzeniem ewentualnego zajęcia pasa 

drogowego przy działce 331 w obrębie wsi Luchowo. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Zaproponowała przegłosowanie najpierw każdego zarzutu ujętego w skardze, a następnie 

całej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Nawiązał do trzeciego zarzutu skargi. Zapytał, czy skarżący wykazał interes prawny. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że skargę złożył Pan …                          …. Oznajmił, że z dalszych materiałów 

wynika, że właścicielem nieruchomości jest jego żona. Powiedział, że postępowanie toczyło 

się pomiędzy zarządcą drogi (działka nr 331), którym jest urząd gminy, a Panem …                  , 

właścicielem działki nr …      . Stwierdził, że „Pan …                     nie wykazał swojego interesu 

prawnego w tej sprawie związanej z działką 331 a Panem …                  ”. 

 

Radca Prawny Katarzyna Paczyńska 

Poinformowała, że trzeci punkt skargi dotyczący wyeliminowania skarżącego z postępowania 

administracyjnego spowodował zastosowanie przez Burmistrza Łobżenicy art. 235 Kpa, który 
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stanowi, że skargę w sprawie, w której wydano decyzję ostateczną, uważa się w zależności od 

jej treści za żądanie wznowienia postępowania, stwierdzenia nieważności decyzji albo jej 

uchylenia lub zmiany, które może być uwzględnione, z zastrzeżeniem art. 16 § 1 zdanie 

drugie.  

Powiedziała: „Tutaj nie było innej możliwości jak potraktowanie tej części skargi właśnie za 

wznowienie, dlatego Komisja się do tego merytorycznie nie odnosiła i ona nie badała czy jest 

ten interes prawny czy też nie”. Dodała, że postępowanie zostało wznowione i „teraz organ 

bada, czy osoba, która zarzuca wyeliminowanie z postępowania, ma interes prawny czy tylko 

faktyczny (…) i teraz będzie wydane postanowienie czy uznajemy za stronę czy nie 

uznajemy”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, kto z radnych jest za uznaniem zarzutu polegającego na bezprawnym zajęciu pasa 

drogowego przez Pana …            …               , zamieszkałego w …               naprzeciwko 

…                              …, za bezzasadny. Następnie zapytał, kto z radnych jest przeciw 

oraz kto wstrzymał się od głosu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, uznała powyższy zarzut 

za bezzasadny. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, kto z radnych jest za uznaniem zarzutu polegającego na braku podjęcia działań  

w celu poprawy bezpieczeństwa w ruchu drogowym na odcinku drogi z Luchowa do 

Trzebonia przy …             , zwężonym przez bezprawne zajęcie pasa drogowego, za 

bezzasadny. Następnie zapytał, kto z radnych jest przeciw oraz kto wstrzymał się od głosu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, uznała powyższy zarzut 

za bezzasadny. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, kto z radnych jest za odstąpieniem od zajmowania stanowiska w zakresie zarzutu 

polegającego na wyeliminowaniu osoby skarżącego z postępowania administracyjnego 

mającego na celu rozwiązanie w/w problemów. Następnie zapytał, kto z radnych jest przeciw 

oraz kto wstrzymał się od głosu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, odstąpiła od zajmowania 

stanowiska w zakresie powyższego zarzutu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Łobżenicy. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XLVI/390/18  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Łobżenicy, 

która stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Ad. 25 Interpelacje, zapytania radnych  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Andrzej Borowy 

Nawiązał do kwestii spotkania z udziałem przedstawicieli przedsiębiorstwa gazowego. 

Powiedział: „Burmistrz występuje. Oni sami powinni klientów tu obsłużyć, to jest ich interes. 

Wiemy doskonale (...) jak było z telekomunikacją. Proszenie się o telefony. Panie Burmistrzu. 

To jest XXI wiek. Do Pana powinni przyjść czy Luchowo zrobić czy Rataje zrobić czy dalej 

tą nitkę pociągnąć co Pan mówi do Chlebna”. 

Poinformował, że wraz z Burmistrzami oraz Przewodniczącym Komisji Oświaty udał się do 

szkół na terenie Gminy. Oznajmił, że remont budynku szkoły podstawowej w Dźwiersznie 

Małym może wynieść nawet 2 mln zł. Ważnym zadaniem jest budowa sali gimnastycznej 

przy tej placówce. Stwierdził: „Dla samego Dźwierszna potrzeba około 5 mln zł”.  

Oznajmił, że inne obiekty oświatowe mają również swoje potrzeby. Dodał: „Obliczyłem, że 

nam potrzeba na oświatę 10 mln zł w tej gminie”.  
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Następnie Radny Andrzej Borowy poruszył kwestię suszy, która dotknęła rolników z terenu 

Gminy Łobżenica. Poinformował, że część rolników nie ma jeszcze spłaconych kredytów 

„suszowych” z poprzednich lat. Zapytał: „Proszę Państwa i znowu kredyt ?” Oznajmił, że 

liczy na wsparcie ze strony nowego Ministra Rolnictwa. Stwierdził, że rząd powinien 

poruszyć w Brukseli kwestię dodatkowych środków dla rolników.  

Oświadczył, że opłacalność w rolnictwie jest opłakana. Powiedział, że polscy rolnicy powinni 

otrzymywać dopłaty takie jak w innych krajach. Stwierdził, że temat klęski suszy należy 

poruszyć na forum izb rolniczych.  

Zwrócił uwagę na niskie dochody własne budżetu Gminy. 

 

Ad. 26 Wolne głosy i wnioski 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Nawiązał do wypowiedzi Radnego Andrzeja Borowego. Oznajmił: „Będę na posiedzeniu 

Prezydium Rady Krajowej teraz we wtorek, także będę miał informacje. Prawdopodobnie 

minister będzie”. Stwierdził, że konsekwencje trwającej suszy będą bardzo duże.  

Zapytał Pana Burmistrza, co dzieje się w sprawie drogi w Kościerzynie Małym. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że rozważana jest możliwość dokonania zamiany gruntów z Panem  

…                  Powiedział: „Już rozmawiamy z potencjalnymi wykonawcami, bo spodziewamy 

się, że ogłoszenie przetargu nie da rezultatu, ponieważ będą takie wartości, które po prostu 

nas zegną i z dwoma już rozmawiamy: z …                i rozmawiamy z …               . Niebawem 

ogłaszamy przetarg”.  

 

Pan …                        … 

Zapytał, co z oczyszczalnią ścieków w Liszkowie. Oznajmił, że Pan Burmistrz wspominał na 

sesji o farbie dla mieszkańców do malowania domów. Zapytał, gdzie „to jest”. 

Stwierdził: „Nie widzę, żeby tu jakaś impreza dla mieszkańców była”. Zasugerował, aby 

zorganizować autokar, który zawiózłby mieszkańców na imprezy, które odbywają się poza 

miastem. 

Następnie Pan …                        … zwrócił uwagę na parkowanie dużej liczby pojazdów koło 

posesji, w której mieszka. Poinformował, że na ul. Wyrzyskiej miały miejsce trzy wypadki. 

Stwierdził, że „coś trzeba zrobić, żeby tak nie wariowali”. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że trwa oczekiwanie na podpisanie umowy o dofinansowanie ze środków 

zewnętrznych rozbudowy oczyszczalni ścieków w Liszkowie.   

Powiedział: „Jeżeli chodzi o farbę do malowania. Farba jest. Nie wiem, czy ktoś z wnioskiem 

występował”.  

Pan Burmistrz nawiązał do kwestii organizowanych imprez. Poinformował, że „są zespoły 

takie na jakie nas stać”. Oznajmił, że w dniu jutrzejszym w Łobżenicy odbędzie się duża 

impreza: święto pszczelarzy, 80-lecie koła łowieckiego, Targ Twórców oraz świętojanki. 

Zaprosił radnych do uczestnictwa w tych wydarzeniach. Powiedział, że „nie dowozimy na 

imprezy”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poruszył kwestię parkowania pojazdów. Poinformował, że 

według Zarządu Dróg Wojewódzkich w miejscu wskazanym przez Pana …                         nie 

można malować żadnych linii, „bo się dopiero kocioł zrobi”. Opowiedział się za 

postawieniem donic, aby w pewnym stopniu ograniczyć parkowanie. 

 

Pan …                        … 

Zasugerował, aby pojazdy od poniedziałku do piątku parkowały na terenie targowiska 

miejskiego. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Nawiązał do kwestii ostatniego wypadku na ul. Wyrzyskiej koło banku. Oznajmił, że 

„walczymy tam o sygnalizację świetlną”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Rafał Tomala 

Zapytał, czy chodzi o światła najazdowe. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział twierdząco. Następnie poinformował: „Lampy oświetleniowe przejścia to trzy 

mają być: na Wyrzyskiej, koło cmentarza i w Luchowie. (…) To jest jedna rzecz, a druga 

rzecz to sygnalizacja świetlna”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Zapytał Pana Burmistrza o plany związane z budynkiem znajdującym się przy szkole 

podstawowej w Fanianowie. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Jeżeli chodzi o ten budynek, nie podejmujemy żadnej decyzji na razie”. 

Poinformował, że jesteśmy przed ponownym „zbudowaniem” Strategii Oświaty. Dodał: „Ta 

analiza pokaże, w jakim kierunku pójdziemy”. 

 

Ad. 27 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:45 zakończył obrady XLVI sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Antoni Kapeja 

 


